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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stadshusgatan 2 

Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunfullmäktiges protokoll måndagen 
den 11 december 2023 

Plats och tid  

Stadshuset, kommunfullmäktigesalen, klockan  13:25-22:15. 
ajournering klockan 15.20-15.45, 18.00-19.00, 20.39-21.00 

Paragrafer  

206-244 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 

beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Protokollet justeras av nedanstående personer: 

Klas-Herman Lundgren (S), ordförande 

Lalla Andersson (V), justerare 
Leif Boström (KD), justerare 

Sekreterare 

Sara-Carin Öhman, kommunsekreterare 

  

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Närvarande vid kommunfullmäktiges sammanträde den 11 
december 2023 

 
Närvarande ledamöter Paragrafer Närvarande ledamöter Paragrafer 

Erik Pelling (S)  Anette Fischer (V)  

Eva Christiernin (S)  Monika Lindgren Petersson (V)  

Mattias Kristenson (S)  David Perez (SD)  

Pavlos Cavelier Bizas (S)  Lisen Burmeister (SD)  

Ylva Stadell (S)  Anders Sehlin (SD)  

Ulrik Wärnsberg (S)  Alexander von Uckermann (SD)  

Asal Gohari (S)  Mike Tutsch (SD)  

Kia Solid (S)  Emil Eneblad (SD) §§ 206-222 

Klas-Herman Lundgren (S)  Ehsan Nasari (C)  

Elnaz Alizadeh (S)  Nora Karlsson (C)  
Carl Lindberg (S)  Jonas Petersson (C)  
Hilde Klasson (S)  Olle Romlin (C)  

Rafael Waters (S)  Mattias Johansson (C)  §§ 218-244 

Maria Patel (S)  Mats Åhlund (C)  

Tobias Lundblad (S)  Jonas Segersam (KD)  

Agneta Gille (S)  Leif Boström (KD)  

Hannes Nelander (S)  Evelina Solem (KD)  

Loa Mothata (S)  Eva Moberg (KD)  

Peder Granath (S)  Magnus Wikberg (KD) §§ 218-244 

Staffan Yngve (S) §§ 204-223 Linda Eskilsson (MP)  

Therez Almerfors (M)  Erik Wahlström (MP) §§ 220-244 

Sofia Andersson (M)  Helena Nordström Källström (MP)  

Marta Obminska (M)  Klara Ellström (MP)  

Kristian Ljungberg (M) §§ 204-223 Jennie Claesson (L)  

Cecilia Forss (M)  Sussie Åhlander (L) deltar ej § 224 maa jäv 

Christopher Lagerquist (M) §§ 224-244 Anders Wallin (L)  

Linn Akre Fall (M)  Anders A Aronsson (L)  

Robin Kronvall (M)  Ludvig Arbin (L) §§ 206-223 

Magnus Åkerman (M)  Stefan Hanna (UP)  

Mårten Blix (M)  Lina Hamberg (UP) 

 

 

 
Mats Gyllander (M)    

Tobias Smedberg (V)    

Hanna Victoria Mörck (V)    

Karolin Lundström (V) §§ 223-244   

Lalla Andersson (V)    

Ingela Ekrelius (V)    

Artemis Lumarker (V)    

Anna Johansson Dahl (V)    
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

    

Tjänstgörande ersättare Paragraf Ej tjänstgörande ersättare 

Dima Sarsour (S)  Vania Luque Orrego (S) 

Hani Melli (S) §§ 206-224 Kerstin Vestman (S) 

Petri Lähteenmäki (S)  Bertil Brunn (S) 

Monica Östman (S) §§ 225-244 Erik Wiklund (V) 
Erik Dagnesjö (S) §§ 224-244 Karin Bennemo (V) 

John Manders (M) §§ 206-217 Huseyin Alpergin (V) 

Madeleine Andersson (M) §§ 206-244 Jan-Olov Råman (SD) 

Mathias Kullberg (M)  Victor Zhao Jansson (C) 
Mattias Jansson (M) §§ 218-244 Samuel Hansson (KD) 

Lars Harlin (M)  Viktoria Lautmann (KD) 

Anna Bergström (V) §§ 206-222 Erik Berg (L) 

Karin Karelius (V)  Lars Björndahl (UP) 
Carl Åborg (V)  Carina Kumlin (UP) 

Wouter Voortman (SD)   

Dominicus Bäckström (SD)   

Jasmine Bengtsar (SD) §§ 223-244  

Karin Thalén Ottersgård (C)   

Tilde Lind (C) §§ 206-217  

Sara Borgström (KD) §§ 206-217  

Joachim Höggren (MP) §§ 204-219, 225  

Saga Karlsson (MP) §§ 206-224, 226-244  

Peter Nordgren (L) §§ 224-244  

Camilla Westerborn (L) §§ 224  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 206 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att utse Lalla Andersson (V) och Leif Boström (KD) till justerare, 

2. att utse Karin Karelius (V) och Jonas Segersam (KD) till ersättare för justerarna, 

samt 
3. att justeringen sker digitalt på onsdagen den 20 december 2023. 

 

Yrkanden 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar att kommunfullmäktige utser Lalla Andersson (V) till 

justerare och Karin Karelius (V) till ersättare för justerare.  

Jonas Segersam (KD) yrkar att kommunfullmäktige utser Leif Boström (KD) till 

justerare och Jonas Segersam (KD) till ersättare för justerare.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller inkomna yrkanden från Hanna 

Victoria Mörck (V) respektive Jonas Segersam (KD).  

Därefter finner ordföranden att kommunfullmäktige beslutar att justering sker digitalt 

onsdagen den 20 december 2023.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 207 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att fastställa föredragningslistan.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige fastställer föredragningslistan. 

Övrigt 

Under sammanträdet delas Uppsala kommuns pedagogiska priser 2023 ut.   
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 208  

Inlämnade frågor till kommunfullmäktige 11 
december 2023 

KSN-2022-03501 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att inlämnade frågor får ställas och besvaras under kommunfullmäktiges 

sammanträde den 11 december 2023. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktiges ordförande har gått igenom de inlämnade frågorna och 

bedömer att de får ställas. 

Inlämnade frågor 

• Fråga om kommunbidrag till studieförbunden från Linn Fall (M)  

• Fråga om Skarholmen från Therez Almerfors (M)  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 209  

Fråga om kommunbidrag till studieförbunden 
från Linn Fall (M) 

KSN-2022-03501 

 

Linn Fall (M) har ställt en fråga till kulturnämndens ordförande Linda Eskilsson (MP) 

som besvaras av densamma.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 210  

Fråga om Skarholmen från Therez  
Almerfors (M) 

KSN-2022-03501 

 

Therez Almerfors (M) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling 
(S) som besvaras av densamma.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 211  

Inlämnade interpellationer till 
kommunfullmäktige 11 december 2023 

KSN-2022-03502 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att inlämnade interpellationer får ställas och besvaras på 

kommunfullmäktiges kommande sammanträde. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktiges ordförande har gått igenom de inlämnade interpellationerna 

och bedömer att de får ställas. 

Inlämnade interpellationer 

• Interpellation om båtar i Uppsalas hamn från Mike Tutsch (SD)  

• Interpellation om förseningar av idrotts- och fritidsanläggningar från  
Tilde Lind (C)  

• Interpellation om pågående byggprojekt från Stefan Hanna (UP) 

• Interpellation om sommargymnasiet från Christopher Lagerqvist (M)  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 212  

Inlämnade motioner till kommunfullmäktige 
11 december 2023 

KSN-2022-03503 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att inlämnade motioner överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Sammanfattning 

• Motion om ett mer ändamålsenligt krisstöd från Sofia Andersson (M) och 

Therez Almerfors (M) 

• Motion om analogt arbete från Alexander von Uckermann (SD) 

• Motion om att anlägga mikroskog i Uppsala stad från Sussie Åhlander (L) 

• Motion om att införa ett kvalitativt studiestöd under terminerna från Jennie 
Claesson (L) och Erik Berg (L) 

• Motion om att inrätta en särskild avhopparverksamhet för barn och unga från 

Jennie Claesson (L) 

• Motion om lösa katter från Lisen Burmeister (SD) 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 213  

Anmälningsärenden till kommunfullmäktige 
11 december 2023 

KSN-2022-03500 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att lägga förteckningen över anmälningsärenden till protokollet.  

Sammanfattning 

• Kommunrevisionens granskning av alkoholtillsyn 

• Kommunrevisionens granskning av kommunen miljö- och hälsoskyddstillsyn 

• Kommunrevisionens granskning av otillåten påverkan i myndighetsutövning 

• Länsstyrelsens rapport från inspektion av överförmyndarnämnden i Uppsala 

• Rapportering av ej verkställda beslut enligt SoL kvartal 2 2023 från 

socialnämnden 

• Rapportering av ej verkställda beslut enligt SoL kvartal 3 2023 från 

äldrenämnden 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 214  

Avsägelser vid kommunfullmäktige 11 
december 2023 

KSN-2022-03504 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att entlediga Kattia Quintanilla (S) från uppdraget som ersättare i 

räddningsnämnden,  
2. att entlediga Maya Pérez Aronsson (V) från uppdraget som ersättare i miljö- 

och hälsoskyddsnämnden,  
3. att entlediga Christer Forsberg (S) från uppdraget som ersättare i plan- och 

byggnadsnämnden,  

4. att entlediga Mats Dafnäs (L) från uppdraget från ledamot i Uppsala 

kommun Arenor och Fastigheter AB  
5. att entlediga Sadeq Dehqan (V) från uppdraget som ledamot i Uppsala 

Parkering AB,  

6. att entlediga Karin Sundequist (V) från uppdraget som suppleant i Uppsala 
Parkering AB, samt  

7. att entlediga Mia Nordström (C) från uppdraget som ersättare i 
Delegationen för Stiftelsen Jälla Egendom.  

Beslutsunderlag 

• Protokoll kommunfullmäktiges valberedning 7 december 2023  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller valberedningens förslag. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 215  

Fyllnadsval vid kommunfullmäktige 11 
december 2023 

KSN-2022-03504 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att utse Catrin Johansson (S) till ersättare i räddningsnämnden,  

2. att utse Christer Forsberg (S) till ledamot i plan- och byggnadsnämnden,  
3. att utse Åsa Bergman (S) till ersättare i plan- och byggnadsnämnden,  

4. att utse Karin Sundequist (V) till ledamot i Uppsala Parkering AB,  
5. att utse Axel Schnürer (V) till suppleant i Uppsala Parkering AB,  

6. att utse Bo Öhlmér (C) till ersättare i Delegationen för Stiftelsen Jälla 

Egendom,  

7. att bordlägga val av ersättare (V) i miljö- och hälsoskyddsnämnden, samt  
8. att bordlägga val av ledamot (L) i Uppsala kommun Arenor och Fastigheter 

AB.  

Beslutsunderlag 

• Protokoll kommunfullmäktiges valberedning 7 december 2023  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller valberedningens förslag. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 216  

Val av nämndemän till Uppsala tingsrätt för 
mandatperioden 1 januari 2024 - 31 december 
2027 

KSN-2023-00118 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att utse Malin Rheindorf (KD) till nämndeman vid Uppsala tingsrätt,  
2. att utse Therese Ström (S) till nämndeman vid Uppsala tingsrätt,  

3. att utse Josefine Ekroth (SD) till nämndeman vid Uppsala tingsrätt,  

4. att utse Lisa Danieli (V) till nämndeman vid Uppsala tingsrätt,  
5. att utse Eva Landberg Persson (S) till nämndeman vid Uppsala tingsrätt, 

samt  
6. att bordlägga val av nämndeman (MP) vid Uppsala tingsrätt.  

Beslutsunderlag 

• Protokoll kommunfullmäktiges valberedning 7 december 2023  

Yrkanden 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar att utse Lisa Danieli (V) till nämndeman.  

Agneta Gille (S) yrkar att utse Eva Landberg Persson (S) till nämndeman.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller valberedningens förslag 
kompletterat med yrkanden från Hanna Victoria Mörck (V) respektive Agneta Gille (S).  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 217  

Tillsättning av kommunalråd 

KSN-2022-02729 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att utse Stefan Hanna (UP) till kommunalråd,  
2. att utse Hanna Victoria Mörck (V) till kommunalråd, 

3. att ovanstående val gäller från den 11 december 2023 intill dess 
kommunfullmäktige förrättar nytt val efter nästa allmänna val, samt 

4. att upphäva kommunfullmäktiges beslut 2023-01-30 § 13 om arvodering för 

ordförandeskap i Uppsala Stadshus AB samt Näringslivsrådet.  

Sammanfattning 

Vid mandatperiodens början utsågs nio (9) kommunalråd. Tidigare mandatperioder 
har Uppsala kommun utsett elva (11) kommunalråd. Ett kommunalråd är i Uppsala 
kommun att betrakta som en heltidssysselsättning och samtliga kommunalråd ersätts på 
heltid av kommunstyrelsen. I det fall ett kommunalråd tillika är ordförande eller vice 
ordförande i en nämnd eller bolagsstyrelse regleras detta gentemot den berörda 
nämnden/bolaget.   

Två förtroendevalda, Stefan Hanna (UP) och Hanna Victoria Mörck (V) har idag 
uppdrag som motsvarar heltid eller i det närmaste heltid och föreslås därför att utses 
som kommunalråd och att Uppsala kommun därmed återgår till att ha elva 
kommunalråd.  

Beslutsunderlag 

• Protokoll från kommunstyrelsen 22 november 2023 § 219 

• Kommunstyrelsens ordförandes skrivelse daterad den 22 november 2023 

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V), Linda Eskilsson (MP) och Ulrik Wärnsberg (S) yrkar 

bifall till kommunstyrelsens förslag.  

David Perez (SD och Wouter Voortman (SD) yrkar avslag på ärendet.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot David Perez (SD) med fleras 
yrkande om avslag. 

Omröstning begärs och genomförs. 

Kommunfullmäktige bifaller följande omröstningsproposition: 

Rösta JA för att bifalla kommunstyrelsens förslag, rösta NEJ för att avslå. 

Med 41 ja-röster mot 8 nej-röster och 32 ledamöter som avstår från att rösta finner 

ordföranden att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Omröstningsdetaljer 

Ja-röst avger: 

Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Mattias Kristenson (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), 
Ylva Stadell (S), Ulrik Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Kia Solid (S), Klas-Herman 

Lundgren (S), Elnaz Alizadeh (S), Carl Lindberg (S), Hilde Klasson (S), Rafael Waters (S), 

Maria Patel (S), Tobias Lundblad (S), Agneta Gille (S), Hannes Nelander (S), Loa Mothata 

(S), Peder Granath (S), Staffan Yngve (S), Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck 
(V), Lalla Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), Artemis Lumarker (V), Anna Johansson Dahl 

(V), Anette Fischer (V), Monica Lindgren Petersson (V), Linda Eskilsson (MP), Helena 
Nordström Källström (MP), Klara Ellström (MP), Stefan Hanna (UP), Lina Hamberg (UP), 

Dima Sarsour (S), Hani Melli (S), Petri Lähteenmäki (S), Anna Bergström (V), Karin 

Karelius (V), Carl Åborg (V), Joachim Höggren (MP) och Saga Karlsson (MP). 

Nej-röst avger: 

David Perez (SD), Lisen Burmeister (SD), Anders Sehlin (SD), Alexander von Uckermann 
(SD), Mike Tutsch (SD), Emil Eneblad (SD), Wouter Voortman (SD) och Dominicus 

Bäckström (SD). 

Avstår gör: 

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Kristian Ljungberg (M), 

Cecilia Forss (M), Linn Akre Fall (M), Robin Kronvall (M), Magnus Åkerman (M), Mårten 
Blix (M), Mats Gyllander (M), Ehsan Nasari (C), Nora Karlsson (C), Jonas Petersson (C), 
Olle Romlin (C), Mats Åhlund (C), Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), Evelina 
Solem (KD), Eva Moberg (KD), Christian Hermanson (KD), Jennie Claesson (L), Sussie 

Åhlander (L), Anders Wallin (L), Anders A Aronsson (L), Ludvig Arbin (L), John Manders 

(M), Madeleine Andersson (M), Mathias Kullberg (M), Lars Harlin (M), Karin Thalén 
Ottersgård (C), Tilde Lind (C) och Sara Borgström (KD). 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) anmäler följande särskilda yttrande: 
När val av kommunalråd förrättades på kommunfullmäktige den 17 oktober 

2022 anmälde Socialdemokraterna följande yttrande:  

”Sverige och Uppsala står inför ett svårt ekonomiskt läge, något som det nya 
styret för Uppsala kommun ser allvarligt på. Det kräver att vi prioriterar mellan 

utgifterna samtidigt som vi tydligt värnar välfärden. Vi avstår därför från att 
tillsätta två kommunalråd vilket medför att vi endast kommer att tillsätta fyra av 
sex kommunalråd under mandatperioden. Oppositionen hade samma möjlighet, 

men valde att tillsätta sina fem kommunalråd”. 

Detta var uppenbarligen spel för gallerierna då styret idag utsåg ytterligare två 

kommunalrådsposter till Stefan Hanna (UP) och Hanna-Victoria Mörck (V). Det är 

därmed tydligt att Stefan Hanna har valts på ett av styrets 
kommunalrådsmandat och inte kan anses vara i opposition. 

Jonas Segersam (KD) anmäler följande yttrande: 
Vid kommunfullmäktige 19 juni 2023 ställde jag en fråga till Kommunstyrelsens 
ordförande Erik Pelling om de två kommunalråden Stefan Hanna (UP) och Hanna 

Viktoria Mörck (V), som enligt kommunallagen borde ha titeln kommunalråd 

eftersom de uppbar i praktiken heltidsarvode. Erik Pelling svarade då att 

arvodesberedningen skulle hantera denna fråga. Arvodesberedningen har inte 
sedan valet sammanträtt, och varken berett frågor om nyinstiftade arvode till 

USAB, Näringslivsrådet eller för kommunalråd enligt svaret ovan (eller 
avskaffande av dessa extra-arvoden som nu föreslås för den delen). När jag ställde 

frågan på kommunstyrelsens sammanträde 22 november 2023 fick jag bara svaret 

att arvodesberedningen hanterar inte frågor om vem som ska vara kommunalråd. 
Uppenbart struntar kommunens majoritet (S V MP UP) både i vad lagen säger och 
vad som är de normala ordningarna för att bereda ärenden. Det är naturligtvis bra 

att vi nu får på pränt det som vi efterlyst – att Stefan Hanna och Hanna Mörck får 
de titlar de enligt lagen ska ha, och att kommunen återinför den styrmodell vi 

tidigare haft med 11 kommunalråd som även utgör KSAU och USAB (även om man 
fortfarande frångår principen om personunion mellan ordförandeskapet i KSAU 
och USAB). 

 

  



Sida 18 (66) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 218  

Internbankens lånelimiter och räntevillkor för 
de kommunala bolagen 2024 

KSN-2023-01997 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att under 2024 bemyndiga kommunstyrelsen att omsätta befintliga lån och 

uppta nya lån inom en totalt högsta låneram om 21 000 miljoner kronor. 

Sammanfattning 

I enlighet med Uppsala kommuns finansiella riktlinjer ska kommunfullmäktige 

fastställa en årlig ram för kommunkoncernens externa upplåning. Ramen utgår från 
aktuell låneskuld och tillkommande nyupplåningsbehov baserat på beslutad Mål och 

budget år 2024 - 2026. Kommunstyrelsen genomför sedan upplåningen genom ett 
bemyndigande från fullmäktige. 

Kommunstyrelsen ska enligt samma riktlinjer fastställa beloppsramar och villkor för de 
kommunala bolagens upplåning. I ärendet lämnas förslag på beloppsramar i form av 

lånelimiter för bolagens upplåning under 2024, räntepåslag och borgensavgift för 

upplåning samt avgifter och räntevillkor för koncernkontot. 

Beslutsunderlag 

• Protokoll från kommunstyrelsen 22 november 2023 § 235 

• Arbetsutskottets förslag 24 oktober 2023 § 238 

• Tjänsteskrivelse daterad 26 september 2023 

• Bilaga 1, Räntepåslag och borgensavgifter för de kommunala bolagen 2024 

• Bilaga 2, Föreslagna lånelimiter för de kommunala bolagen 2024 

Yrkanden 

Ulrik Wärnsberg (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 219  

Beslut om bildande av naturreservatet Gamla 
Uppsala åskullar 

KSN-2021-01236 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bilda naturreservatet Gamla Uppsala åskullar i enlighet med bilaga 1 och 

bilaga 2. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade den 16 juni 2021 (§ 186) att initiera bildande av 

naturreservat för Röboåsen-Tunåsen samt att överlämna ärendet till plan- och 
byggnadsnämnden, se bilaga 4. Ett förslag till naturreservat har tagits fram, och i 

samband med detta föreslås ett nytt namn för naturreservatet, Gamla Uppsala 
åskullar.  

Naturreservatet syftar till att: 

• för framtiden säkerställa ett större sammanhängande tätortsnära 
friluftsområde i norra delen av Uppsala, 

• bevara och utveckla livsmiljöer för biologisk mångfald och för skyddsvärda 

arter, samt 

• tillgängliggöra de kulturmiljöer som finns i området. 

Förslaget har varit på samråd, och berörda sakägare har beretts möjlighet att yttra sig, 
se bilaga 3. Berörda myndigheter och intresseorganisationer har också beretts 
möjlighet att yttra sig. Processen följer Naturvårdsverkets process om bildande av 

naturreservat. 

Beslutsunderlag 

• Protokoll från kommunstyrelsen 22 november 2023 § 236 

• Arbetsutskottets förslag 24 oktober 2023 § 233 

• Tjänsteskrivelse daterad 7 september 2023 

• Bilaga 1, Förslag till beslut Gamla Uppsala åskullar 

• Bilaga 2, Förslag till skötselplan Gamla Uppsala åskullar 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

• Bilaga 3, Samrådsredogörelse Gamla Uppsala åskullar 

• Bilaga 4, Kommunstyrelsens beslut 16 juni 2021 

• Bilaga 5, Plan- och byggnadsnämndens beslut 28 september 2023 

Yrkanden 

Mattias Johansson (C), Anders A Aronsson (L), Joachim Höggren (MP), Ylva Stadell (S), 
Erik Pelling (S) och Jonas Petersson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att 

bilda naturreservatet Gamla Uppsala åskullar. 

Dominicus Bäckström (SD), Christian Hermanson (KD), Therez Almerfors (M) och Lisen 

Burmeister (SD) yrkar avslag på ärendet.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Mattias Johanssons (C) med fleras yrkande om bifall till 
kommunstyrelsens förslag mot Dominicus Bäckströms (SD) med fleras yrkande om 

avslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag 

att bilda naturreservatet Gamla Uppsala åskullar. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och 
med följande motivering: 

Vi reserverar oss då stöd saknas i kommunens översiktsplan. Vi tycker det är 

positivt att utveckla Rödbo- och Tunåsen som besöksmål, och ser gärna att man 
stärker skötseln och utbudet för besökare i området. Detta kan man göra utan att 
inrätta ett formellt reservat. När det gäller naturreservat anser vi att kommunen 

bör följa de planer som finns beskrivna i översiktsplanearbetet – Gamla Uppsala 

fanns ej med vare sig 2016 eller i aktualiseringen 2020. Trots detta gick det 

dåvarande styret vidare med att inrätta ett reservat i det aktuella området. Vi 
anser att processer ska följa gängse rutiner, och yrkade därför avslag på förslaget. 

Närvarande ledamöter (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och 
med följande motivering: 

Vi tycker det är positivt att utveckla Rödbo- och Tunåsen som besöksmål, och ser 

gärna att man stärker skötseln och utbudet för besökare i området. Detta kan man 
göra utan att inrätta ett formellt reservat. När det gäller naturreservat anser vi att 

kommunen bör följa de planer som finns beskrivna i översiktsplanearbetet – 
Gamla Uppsala fanns ej med vare sig 2016 eller i aktualiseringen 2020. Trots detta 

gick det dåvarande styret vidare med att inrätta ett reservat i det aktuella 

området. Vi anser att processer ska följa gängse rutiner, och yrkade därför avslag 
på förslaget. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Närvarande ledamöter (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Särskilda yttranden 

Mattias Johansson och Ehsan Nasari (C) anmäler följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet anser att det finns höga kulturvärden i området som med rätta bör 

värnas. När styret nu valt att göra det i form av ett naturreservat bifaller vi 

bildandet. Samtidigt betraktar vi med skepsis den praxis som styret verkar försöka 

etablerar. Under förra mandatperioden bildades både naturreservaten Fjällnora 
och Gula stigen på. Också dessa områden används endast för friluftsliv och 
rekreation, det förelåg varken planer eller förslag om någon annan typ av 
verksamhet, än mindre exploatering. Inget av områdena har några avsevärda 

naturvärden eller skyddsvärda biotoper. Naturreservat är en betäckning som 

förpliktigar. Den innebär inte bara att märka upp mark, ändra status på den och 

sedan lämna den vind för våg; naturreservat måste skötas och vårdas. Det är 
uppenbart att styret verkar föredra kvantitet framför kvantitet. Förvaltningen av 

existerande reservat är idag eftersatt. Att sköta dem borde prioriteras över att 

plocka nya, lågt hängande frukter. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 220  

Vattentjänstplan 2024 och Handlingsplan för 
vattentjänstplan 2024 

KSN-2023-01017 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att godkänna Vattentjänstplan 2024 enligt bilaga 1 och Handlingsplan för 

vattentjänstplan 2024 enligt bilaga 2 för antagande, samt 
2. att upphäva Handlingsplan för VA-utbyggnad inklusive bilaga (KSN-2020-

02640) 

Sammanfattning 

Ärendet omfattar antagande av 2024, bilaga 1, samt Handlingsplan för 

vattentjänstplan 2024, bilaga 2. Dessa handlingar ersätter Handlingsplan för VA-
utbyggnad inklusive bilaga.  

Ett förslag till vattentjänstplan har tagits fram av Uppsala kommun och Uppsala Vatten 
och Avfall AB (Uppsala Vatten) för att redogöra för kommunens långsiktiga planering 

för hur behovet av allmänna vattentjänster ska tillgodoses. Vattentjänstplanen 

innehåller kommunens bedömning av vilka åtgärder som behöver vidtas för att de 
allmänna vatten- och avloppsanläggningarna (VA-anläggningarna) ska fungera vid en 

ökad belastning på grund av skyfall. 

Vattentjänstplanens syfte är att prioritera VA-utbyggnad i de områden där den största 

nyttan och bäst effekten uppnås. Planen är till för att boende i områden som berörs, 

beslutsfattare och myndigheter i tidigt skede ska få insyn och möjlighet att tycka till om 
var kommunen planerar att utvidga områden med tillgång till allmänna vattentjänster 
samt hur den allmänna VA-anläggningen säkras vid skyfall.  

Vattentjänstplan 2024 samt Handlingsplan för vattentjänstplan 2024 har under 
perioden 25 augusti till 22 september 2023 varit ute på samråd och granskning. 
Synpunkter därifrån inklusive Uppsala kommuns svar på synpunkter har 

sammanfattats i en Samråd- och granskningsredogörelse, bilaga 3. Under 

samrådstiden har 30 stycken skriftliga synpunkter inkommit, varav 9 stycken utan 

erinran. Synpunkterna behandlar i huvudsak bedömningen av behov av allmänt VA 
och avgifter samt miljökvalitetsnormer för berörda vattendrag och vattenförekomster. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Synpunkter har även inarbetats i Vattentjänstplan 2024 och Handlingsplan för 
vattentjänstplan 2024.  

Beslutsunderlag 

• Protokoll från kommunstyrelsen 22 november 2023 § 237 

• Arbetsutskottets förslag 24 oktober 2023 § 234 

• Tjänsteskrivelse daterad 29 september 2023 

• Bilaga 1, Vattentjänstplan 2024, inklusive bilagor 

• Bilaga 2, Handlingsplan för vattentjänstplan 2024 

• Bilaga 3, Samråd- och granskningsredogörelse 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD), Ehsan Nasari (C), Ylva Stadell (S) och Klara Ellström (MP) yrkar 

bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) och Therez Almerfors (M) anmäler följande särskilda yttrande: 

        Det är bra att det nu tas fram en vattentjänstplan, där man också utpekar så 
tydligt både utbyggnads-, utvecklings-, utrednings-, och bevakningsområden. I det 

östliga stråket Länna-Marielund har Uppsala Vatten sedan länge byggt ut VA-
infrastrukturen, men på grund av att utbyggnadsplaner lagts i långbänk har vi fått 

en situation där boende ålagts att åtgärda och bygga ut / om enskilda avlopp för 
dyra pengar, medan de nu får beskedet att de kommer få kommunalt VA. Detta är 
bakgrunden till missnöje som också framkommer i flera samrådsyttranden, och vi 

beklagar kommunens dåliga planering på området. Det är viktigt att vi använder 

de nedlagda investeringarna som finns, exempelvis i det östra stråket för att inte 
VA-kollektivet ska belastas på ett felaktigt sätt för kommunens dåliga planering. Vi 
behöver också se över övriga utbyggnadsområden, och säkra den övergripande 
redundansen och tillgången på VA-infrastruktur, ett arbete som ligger inom ramen 

för det kommande översiktsplanearbetet. 

 
Jonas Segersam (KD) anmäler följande särskilda yttrande:  

Det är bra att det nu tas fram en vattentjänstplan, där man också utpekar så 
tydligt både utbyggnads-,utvecklings-, utrednings-, och bevakningsområden. I det 

östliga stråket Länna-Marielund har Uppsala Vatten sedan länge byggt ut VA-
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

infrastrukturen, men på grund av att utbyggnadsplaner lagts i långbänk har vi fått 
en situation där boende ålagts att åtgärda och bygga ut / om enskilda avlopp för 
dyra pengar, medan de nu får beskedet att de kommer få kommunalt VA. Detta är 

bakgrunden till missnöje som också framkommer i flera samrådsyttranden, och vi 
beklagar kommunens dåliga planering på området. 

Det är viktigt att vi använder de nedlagda investeringarna som finns, exempelvis i 

det östra stråket för att inte VA-kollektivet ska belastas på ett felaktigt sätt för 
kommunens dåliga planering. 

Vi behöver också se över övriga utbyggnadsområden, och säkra den övergripande 
redundansen och tillgången på VA-infrastruktur, ett arbete som ligger inom ramen 

för det kommande översiktsplanearbetet. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 221  

Ägardirektiv för exploaterings- och 
utvecklingsbolagen i stadsnoden södra 
Uppsala 

KSN-2021-01271 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att godkänna ägardirektiv för Uppsala kommun exploatering AB i enlighet 
med ärendets bilaga 1,  

2.  att godkänna ägardirektiv för Uppsala stadsnodsutveckling Södra AB i 

enlighet med ärendets bilaga 2,  
3. att revidera § 8 i bolagsordningarna för Uppsala kommun exploatering AB och 

Uppsala stadsnodsutveckling Södra AB så att respektive bolags styrelse ska 
bestå av lägst fyra och högst sju ledamöter samt högst sju suppleanter, samt 

4. att Uppsala kommun exploatering AB och Uppsala stadsnodsutveckling Södra 

AB samt kommande dotterbolag till Uppsala kommun exploatering AB ska 

omfattas av ägardirektiv för samtliga bolag, ägarpolicy för Uppsala kommun 

och riktlinje för bolagsstyrning inom Uppsala kommun. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige fattade den 22 maj 2023 § 88 beslut om att godkänna 
bolagsordningar för två nya kommunala bolag, Uppsala kommun exploatering AB och 

Uppsala stadsnodsutveckling Södra AB. Genom Uppsala stadsnodsutveckling Södra 
AB ska kommunen tillsammans med andra delägare utveckla kommersiella fastigheter 
och bostäder kring stationsläget i den nya stadsnoden i södra Uppsala. Uppsala 

stadsnodsutveckling Södra AB ska ägas av ett nytt kommunalt koncernmoderbolag, 
Uppsala kommun exploatering AB. 

Kommunfullmäktige föreslås godkänna ägardirektiv för bolagen för att möjliggöra en 
aktiv styrning från ägaren. Antalet ledamöter och suppleanter i bolagens styrelser 

föreslås harmoniseras med bolagsordningarna i övriga koncernen.  

Beslutsunderlag 

• Protokoll från kommunstyrelsen 22 november 2023 § 238 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

• Arbetsutskottets förslag 24 oktober 2023 § 235 

• Tjänsteskrivelse daterad 24 september 2023 

• Bilaga 1, ägardirektiv för Uppsala kommun exploatering AB 

• Bilaga 2, ägardirektiv för Uppsala stadsnodsutveckling Södra AB 

• Bilaga 3, beslutsunderlag kommunfullmäktige 22 maj 2023 § 88 

• Bilaga 4, bolagsordning för Uppsala kommun exploatering AB med föreslagen 

revidering 

• Bilaga 5, bolagsordning för Uppsala stadsnodsutveckling Södra AB med 

föreslagen revidering 

Yrkanden 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) anmäler följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet är positiva till att det sker en utveckling runt det nya 

stationsområdet i södra Uppsala, och det är helt rätt tänkt att utvecklingen ska 

göras i nära samarbete med vårt näringsliv. Däremot motsatte vi oss att 

genomförandet görs via en bolagsmodell som är oprövat i dess nuvarande 
omfattning, ett närmast experimentellt förfarande som medför risker, inte minst ur 

ett demokrati-och insynsperspektiv. Partnerskapsmodellen innebär en synnerligen 
komplicerad bolagsstruktur. Ett stadsbyggnadsprojekt med denna 

utvecklingsmodell skulle vara unikt i ett svenskt sammanhang och det föreligger 
flera utmaningar med projektet i förhållande till en rad regelverk. I 
Partnersskapsmodellen har Uppsala kommun endast ett indirekt inflytande i 

bolaget i egenskap av minoritetsägare. Om bolaget skulle fatta beslut som strider 

mot kommunallagen eller fattar beslut utan att underställa kommunfullmäktige i 

principiellt viktiga beslut kan bolagets beslut inte angripas på kommunalrättslig 
väg. Då beslut i bolag inte kan överklagas kommer våra kommunmedlemmars 
möjligheter att överklaga vissa beslut att inskränkas. Även insynen i bolagets 

verksamhet kommer att vara mycket begränsad. Kommunfullmäktige valde ändå 

att bifall bildandet av exploaterings- och utvecklingsbolag för utveckling av det 
nya stationsläget i den nya stadsnoden i södra Uppsala.  

Från Centerpartiet är vi också kritiska till att de styrande partierna ska bilda ett 
nytt koncernmoderbolag, Uppsala kommun exploatering AB, när vi redan har 
Uppsala Stadshus AB (USAB), och det nya exploateringsbolaget hade mycket väl 
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kunnat legat under USAB. Tyvärr skapar bildandet av ett ytterligare 
koncernmoderbolag onödiga kostnader för kommunen, resurser som vi behöver 
lägga på skola, socialtjänst och äldreomsorg.  

Nu har i princip alla andra partier i Uppsala kommunfullmäktige ställt sig bakom 

bildandet av dessa nya bolag, och då behöver bolagen naturligtvis på bästa sätt, 

därför biföll vi också ägardirektiven. 

Jennie Claesson (L) anmäler följande särskilda yttrande: 
Liberalerna är positiva till en innovativ samverkansmodell som stärker hela 
Uppsalas utveckling. Tillsammans med näringslivet vill vi utveckla ett tryggt och 
tillgängligt stationsområde med tillgång till attraktiva arbetsplatser, bostäder och 

en blandning av kommersiell och offentlig service. Modellen med långsiktiga 

partners stärker samarbetet mellan kommun och näringsliv samtidigt som det 
skapar förutsägbarhet och trygghet för de samarbetande aktörerna. Med fler 
engagerade i utvecklingen av södra Uppsala skapar vi goda förutsättningar för en 

hållbar, levande, trygg och attraktiv stadsdel. 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 

UP tror inte att denna bolagslösning är rätt väg framåt. Med det sagt är det 
positivt att många företag visat stort intresse för att vara med i den viktiga 
exploateringen av området runt Södra station. UP är övertygade om att det 

kommer att gå trögt så länge som marknadsläget för byggande är mycket 

ansträngt. Inga marknadsaktörer kommer att vilja genomföra byggprojekt i berört 

område förrän de har säkrat upp tillräckligt med hyresgäster för eventuella 
projekt. UPs bedömning är att det kommer att ta betydligt längre tid än vad 

kommunen önskar. 
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§ 222  

Program för krisberedskap och civilt försvar 
2024-2027 

KSN-2023-01685 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att anta Program för krisberedskap och civilt försvar 2024–2027 för Uppsala 

kommun. 

Sammanfattning 

I Överenskommelse om kommunernas krisberedskap 2019–2022 har Myndigheten för 

samhällsskydd och beredskap och Sveriges Kommuner och Regioner fastslagit att 
kommuner ska ta fram ett styrdokument för kommunens arbete med krisberedskap. 

Styrdokumentet ska ange kommunens övergripande mål och inriktning för arbetet 
med krisberedskap under mandatperioden och innehålla:  

• övergripande mål och inriktning för arbetet med krisberedskap under 

mandatperioden 

• vilken planering avseende krisberedskap inom olika områden som kommunen 
ska ta fram eller uppdatera under mandatperioden 

• kommunens ambitioner i arbetet med sitt geografiska områdesansvar  

• övergripande styrning av arbetet med krisberedskap i förvaltningar och bolag 

• kommunens övergripande process för risk- och sårbarhetsanalys.  

Styrdokumentet för krisberedskap ska beslutas av kommunfullmäktige senast den 31 

december under den nya mandatperiodens första år. Enligt kommunens 

styrdokumentstruktur svarar ett program bäst mot kravet. 

Beslutsunderlag 

• Protokoll från kommunstyrelsen 22 november 2023 § 239 

• Arbetsutskottets förslag 13 november 2023 § 249 

• Tjänsteskrivelse daterad 26 oktober 2023 

• Bilaga 1, Program för krisberedskap och civilt försvar 2024–2027 
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Yrkanden 

Eva Moberg (KD), Rafael Waters (S) och Tobias Lundblad (S) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Alexander von Uckermann (SD) yrkar  

att ärendet återremitteras för att byta ut inriktningsmålet om klimat, till ett 

inriktningsmål om skyddsrum. Det är viktigt att kommunen utreder och ser över 

tillgången till skyddsrum i befintliga bostadsområden och gemensamma större 
fastigheter. Vid nybyggnationer och planering av större nya bostadsområden skall 
tillgång till skyddsrum utredas och i samverkan med MSB byggas i erforderlig 
utsträckning. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Alexander von Uckermanns (SD) yrkande om återremiss mot 
avslag och finner att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag. 

Därefter finner ordföranden att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag 

att anta Program för krisberedskap och civilt försvar 2024–2027 för Uppsala kommun. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (SD) reserverar sig mot beslutet att avgöra ärendet idag till 

förmån för eget yrkande och med följande motivering: 
Vi vill återremittera ärendet för att byta ut inriktningsmålet om klimat, till ett 

inriktningsmål om skyddsrum. Det är viktigt att kommunen utreder och ser över 
tillgången till skyddsrum i befintliga bostadsområden och gemensamma större 
fastigheter. Vid nybyggnationer och planering av större nya bostadsområden skall 

tillgång till skyddsrum utredas och i samverkan med MSB byggas i erforderlig 
utsträckning. 
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§ 223  

Taxor och avgifter för Uppsala Vatten och 
avfall AB 

KSN-2022-03219 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att fastställa taxor och avgifter för Uppsala vatten och Avfall AB enligt ärendets 

bilaga 1. 

Sammanfattning 

Det ankommer på kommunfullmäktige att varje år fastställa taxor och avgifter. Detta 

görs i samband med att kommunfullmäktige beslutar om Mål och budget för 
kommande planperiod.  Samtliga nämnder och bolagsstyrelser med taxor och avgifter 

som ska beslutas av kommunfullmäktige har i september-oktober 2023 haft en 
beredning samt beslutat om förslag till taxor och avgifter inför 2024.  

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2023-11-06 beslutades av fullmäktiga att 
återremittera Uppsala Vatten och Avfall AB:s förslag till taxor för 2024 genom ett så 

kallat minoritetsåterremissförfarande. Som motivering till återremissen angavs att 

återremittera taxorna för Uppsala Vatten och Avfall AB och uppdra till bolaget att till 
kommunfullmäktige i december återkomma med en åtgärdsplan för att säkerställa 

besparingar som möjliggör en lägre taxehöjning.  

De föreslagna förändringarna av taxor och avgifter är en höjning av 

anläggningsavgifterna med 15 procent samt brukningsavgifterna med 28 procent för 

den allmänna vatten- och avloppsanläggningen.  

Uppsala Vatten och avfall AB har i enlighet med uppdrag 18 i Mål och budget 2024–
2026 fattat beslut om en djupgående analys av VA-verksamheten med syftet att 

identifiera var verksamheten har effektiviseringspotential. Resultatet kommer 
sammanställas i en rapport och uppdraget kommer återrapporteras i samband med 
delårsbokslut per augusti. 
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Beslutsunderlag 

• Protokoll från kommunstyrelsen 22 november 2023 § 240 

• Tjänsteskrivelse daterad 10 november 2023  

• Bilaga 1 Taxor och avgifter för Uppsala vatten och avfall AB  

Yrkanden 

Linda Eskilsson (MP), Sussie Åhlander (L) och Ylva Stadell (S) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag att fastställa taxor och avgifter för Uppsala vatten och Avfall 

AB. 

Therez Almerfors (M), Magnus Wikberg (KD), Wouter Voortman (SD), Ehsan Nasari (C) 

och Lars Harlin (M) yrkar  
att Uppsala vatten ska redovisa en konkret åtgärdsplan på hur de kan sänka sina 

kostnader för att säkerställa att minimera kommande höjningar. 

Linda Eskilsson (MP) yrkar avslag på Therez Almerfors (M) med fleras tilläggsyrkande.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Therez Almerfors (M) med fleras tilläggsyrkande mot avslag. 

Omröstning begärs och genomförs. 

Kommunfullmäktige bifaller följande omröstningsproposition: 
Rösta JA för att avslå tilläggsyrkandet, rösta NEJ för att bifalla tilläggsyrkandet.  

Med 46 ja-röster mot 35 nej-röster finner ordföranden att kommunfullmäktige avslår 

tilläggsyrkandet.  

Därefter finner ordföranden att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag 
att fastställa taxor och avgifter för Uppsala vatten och Avfall AB. 

Omröstningsdetaljer 

Ja-röst avger: 

Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Mattias Kristenson (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), 

Ylva Stadell (S), Ulrik Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Kia Solid (S), Klas-Herman 
Lundgren (S), Elnaz Alizadeh (S), Carl Lindberg (S), Hilde Klasson (S), Rafael Waters (S), 
Maria Patel (S), Tobias Lundblad (S), Agneta Gille (S), Hannes Nelander (S), Loa Mothata 
(S), Peder Granath (S), Staffan Yngve (S), Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck 

(V), Karolin Lundström (V), Lalla Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), Artemis Lumarker 

(V), Anna Johansson Dahl (V), Anette Fischer (V), Monica Lindgren Petersson (V), Linda 

Eskilsson (MP), Erik Wahlström (MP), Helena Nordström Källström (MP), Klara Ellström 
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(MP), Jennie Claesson (L), Sussie Åhlander (L), Anders Wallin (L), Anders A Aronsson (L), 
Ludvig Arbin (L), Stefan Hanna (UP), Lina Hamberg (UP), Dima Sarsour (S), Hani Melli 
(S), Petri Lähteenmäki (S), Karin Karelius (V), Carl Åborg (V) och Saga Karlsson (MP).  

Nej-röst avger: 

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Kristian Ljungberg (M), 

Cecilia Forss (M), Linn Akre Fall (M), Robin Kronvall (M), Magnus Åkerman (M), Mårten 

Blix (M), Mats Gyllander (M), David Perez (SD), Lisen Burmeister (SD), Anders Sehlin 
(SD), Alexander von Uckermann (SD), Mike Tutsch (SD), Ehsan Nasari (C), Nora Karlsson 

(C), Jonas Petersson (C), Olle Romlin (C), Mattias Johansson (C), Mats Åhlund (C), Jonas 
Segersam (KD), Leif Boström (KD), Evelina Solem (KD), Eva Moberg (KD), Christian 
Hermanson (KD), Magnus Wikberg (KD), Madeleine Andersson (M), Mathias Kullberg 
(M), Mattias Jansson (M), Lars Harlin (M), Wouter Voortman (SD), Dominicus Bäckström 

(SD), Jasmine Bengtsar (SD) och Karin Thalén Ottersgård (C). 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 

yrkande och med följande motivering: 

Ekonomin är ansträngd och Uppsalas hushåll behöver nu väga sina kronor 
noggrant för att månaden ska gå ihop. Vi från politiken måste göra detsamma. 
Därför yrkade vi på kommunfullmäktige att bolaget skulle återkomma med en plan 

för att säkerställa besparingar och se om man kan möjliggöra en lägre taxehöjning. 

Skattepengar ska alltid ska användas ansvarsfullt och användandet av varje 

skattekrona kan vägas noga. Om bolaget Uppsala Vatten och avfall AB kan bli mer 
effektiva i sin verksamhet ska de bli det för att undvika skenande taxor framöver. 

Närvarande ledamöter (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Närvarande ledamöter (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
Gång efter gång släpps olika utredningar om hur dåligt staten och kommunerna 
skött underhåll av befintlig infrastruktur bland annat inom Vatten- och 
avfallsområdet samt inom energiförsörjningen. Om det kan man tycka mycket. Det 

är dock värt lite då det är ett faktum att förhålla sig till. Ett faktum som bland 

annat leder till högre avgifter när gamla synder ska kompenseras. En gammal 
synd, utan uppsåt, är Försvarets användande av PFAS som ur ett 
saneringsperspektiv kraftigt drabbat Uppsalaborna ekonomiskt. Sedan 2018 har 

avgifterna ökat i Uppsala med över 100 procent. Varje hushåll, och 

konkurrensutsatt industri, i Uppsala belastas ekonomiskt mer varje gång en 
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höjning sker. Därför är det viktigt att vi politiker ständigt står på VA-kollektivets 
sida och sätter ordentlig press på vår VA verksamhet att vara välskött och effektiv.  

Det pågår en utredning kopplat till Uppsala Vatten och Avfall AB där verksamheten 
synas och fokus läggs på hur förbättringsarbetet kan ske ännu bättre. Denna 

översyn är väldigt viktig för att vi som företräder invånarnas bästa ska få en bättre 

uppfattning om de behov som finns och utifrån det avgöra vad som är acceptabelt 

att åtgärda. I det utredningsarbete som pågår ingår också att på allvar kunna 
mäta att UVA AB driver sin verksamhet på ett effektivt sätt. 
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§ 224  

Ersättningar inom LOV och pedagogisk 
verksamhet år 2024 

KSN-2023-02896 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att fastställa omsorgsnämndens förslag till ersättningar inom LOV och 

personlig assistans för 2024 i enlighet med ärendets bilaga 1,  
2. att fastställa äldrenämndens förslag till ersättning till utförare inom LOV för år 

2024 i enlighet med ärendets bilaga 2, samt 
3. att fastställa utbildningsnämndens förslag till ersättningar för pedagogisk 

verksamhet år 2024 i enlighet ärendets bilaga 3.  

Deltar ej i beslut 

Sussie Åhlander (L) anmäler jäv och deltar inte i debatt och beslut.  

Sammanfattning 

Omsorgsnämnden och äldrenämnden har föreslagit kommunfullmäktige att fastställa 

ersättningar till utförare inom lagen om valfrihetssystem (LOV) för år 2024.  

Utbildningsnämnden har föreslagit kommunfullmäktige att fastställa ersättningar för 
pedagogisk verksamhet för nästkommande år. 

Beslutsunderlag 

• Protokoll från kommunstyrelsen 22 november 2023 § 241 

• Tjänsteskrivelse daterad den 21 november 2023 

• Bilaga 1, omsorgsnämndens ersättningar inom LOV och personlig assistans för 
år 2024 

• Bilaga 2, äldrenämndens ersättning till utförare inom LOV 2024 

• Bilaga 3 utbildningsnämndens ersättningar för pedagogisk verksamhet år 2024 

• Bilaga 4, protokollsutdrag från omsorgsnämnden den 16 oktober 2023 § 87 

• Bilaga 5, beslutsunderlag i omsorgsnämnden den 16 oktober 2023 § 87 

• Bilaga 6, protokollsutdrag från äldrenämnden den 19 oktober 2023 § 86 
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• Bilaga 7, beslutsunderlag i äldrenämnden den 19 oktober 2023 § 86 

• Bilaga 8, protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 21 november 2023 § 
129 

• Bilaga 9, beslutsunderlag utbildningsnämnden den 21 november 2023 § 129 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD), Tobias Smedberg (V), Hilde Klasson (S), Asal Gohari (S), Linda 

Eskilsson (MP) och Eva Christiernin (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Jonas Segersam (KD), Cecilia Forss (M), Ehsan Nasari (C), Alexander von Uckermann 

(SD) och Karin Thalén Ottersgård (C) yrkar  
att höjningen av ersättningen för särskilda boenden för äldre enligt LOV ska vara 4 
procent eller omsorgsprisindex. 

Alexander von Uckermann (SD) yrkar  
att de delar som berör strukturersättningar omarbetas för att så långt det är möjligt ta 

bort variabeln för socioekonomisk bakgrund och utländsk bakgrund, dessa medel ska 

omfördelas till höjd generell skolpeng och särskilt stöd. Detta för att gagna alla elever i 

kommunen med extra behov på ett likvärdigt sätt. Därutöver ska den lagstadgade 
modersmålsundervisningen effektiviseras med 25 % och den icke lagstadgade utgå. 

Eva Christiernin (S) yrkar avslag på Alexander von Uckermanns (SD) yrkande. 

Ajournering 

Sammanträdet ajourneras klockan 18.00-19.00.  

Beslutsgång 

Ordförande ställer Jonas Segersams (KD) med fleras ändringsyrkande mot avslag.  

Omröstning begärs och genomförs. 

Kommunfullmäktige bifaller följande omröstningsproposition: 
Rösta JA för att avslå ändringsyrkandet, rösta NEJ för att bifalla ändringsyrkandet.  

Med 41 ja-röster mot 40 nej-röster finner ordförande att kommunfullmäktige beslutar 
att avslå ändringsyrkandet.  

Därefter ställer ordförande Alexander von Uckermanns (SD) ändringsyrkande mot 
avslag och finner att kommunfullmäktige avslår ändringsyrkandet.  

Slutligen finner ordföranden att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens 

förslag.  
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Omröstningsdetaljer 

Ja-röst avger: 
Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Mattias Kristenson (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), 
Ylva Stadell (S), Ulrik Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Kia Solid (S), Klas-Herman 

Lundgren (S), Elnaz Alizadeh (S), Carl Lindberg (S), Hilde Klasson (S), Rafael Waters (S), 

Maria Patel (S), Tobias Lundblad (S), Agneta Gille (S), Hannes Nelander (S), Loa Mothata 
(S), Peder Granath (S), Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin 
Lundström (V), Lalla Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), Artemis Lumarker (V), Anna 

Johansson Dahl (V), Anette Fischer (V), Monica Lindgren Petersson (V), Linda Eskilsson 
(MP), Erik Wahlström (MP), Helena Nordström Källström (MP), Klara Ellström (MP), 
Stefan Hanna (UP), Lina Hamberg (UP), Dima Sarsour (S), Petri Lähteenmäki (S), 
Monica Östman (S), Erik Dagnesjö (S), Karin Karelius (V), Carl Åborg (V) och Joachim 

Höggren (MP). 

Nej-röst avger: 

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Cecilia Forss (M), 

Christopher Lagerqvist (M), Linn Akre Fall (M), Robin Kronvall (M), Magnus Åkerman (M), 

Mårten Blix (M), Mats Gyllander (M), David Perez (SD), Lisen Burmeister (SD), Anders 
Sehlin (SD), Alexander von Uckermann (SD), Mike Tutsch (SD), Ehsan Nasari (C), Nora 

Karlsson (C), Jonas Petersson (C), Olle Romlin (C), Mattias Johansson (C), Mats Åhlund 

(C), Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), Evelina Solem (KD), Eva Moberg (KD), 

Magnus Wikberg (KD), Jennie Claesson (L), Anders Wallin (L), Anders A Aronsson (L), 
Madeleine Andersson (M), Mathias Kullberg (M), Mattias Jansson (M), Lars Harlin (M), 
Wouter Voortman (SD), Dominicus Bäckström (SD), Jasmine Bengtsar (SD), Karin 

Thalén Ottersgård (C), Peter Nordgren (L), Camilla Westerborn (L) och Christian 
Hermansson (KD).  

Reservationer 

Närvarande ledamöter (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Närvarande ledamöter (L) reserverar sig mot beslutet. 

Närvarande ledamöter (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och 

med följande motivering: 
En likvärdig skola innebär att samtliga skolor får samma ekonomiska 

grundförutsättningar. Vi ser därför att fokus bör ligga på en höjd generell skolpeng 
istället för orättvisa strukturersättningar. Samtliga skolor ska kunna fungera och 
bli framgångsrika. Det finns dock en typ av skola som behöver särskilt stöd, och det 

är landsbygdsskolorna. Dessa skolor tampas med tuff ekonomi på grund av ett 
glest elevunderlag. Vi måste upprätthålla servicen på landsbygden, därför måste 
landsbygdsersättningen höjas till skolorna.   
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Vad gäller modersmålsundervisningen är det en självklarhet att elever som lägger 
mer tid på att lära sig svenska istället för utländska språk självklart blir bättre på 
svenska. Modersmålsundervisningen bör därför i så stor utsträckning som möjligt 

ersättas med undervisning i det svenska språket. Allt för många kan inte fullgod 
svenska, vi måste vara varsamma om undervisningstimmarna och även inte slösa 
bort våra skattemedel.   

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
Valfriheten är viktig att försvara. Det har också ett egenvärde att ha konkurrens på 
marknaden för särskilt boende. För Utvecklingspartiet demokraterna har det ett 

stort egenvärde att det finns flera alternativa huvudmän kopplat till särskilda 

boenden i Uppsala. De alternativa huvudmännen bidrar till positiv konkurrens om 

invånare i behov av boendet och om personal. Konkurrensen om personalen bidrar 
förhoppningsvis till att samtliga berörda arbetsgivare säkerställer en god 

arbetsmiljö för sina medarbetare. Den privata närvaron bidrar också garanterat 

till att driva på effektiviseringen av uppdragen utan att det ska ske till priset av 

sänkt kvalité för de boende. 

Flera av de privata leverantörerna av Särskilt boende har markerat att inflationen 
och räntehöjningarna kräver en ökad ersättning per boende än vad kommunen 

erbjuder. Kommunen måste skyndsamt säkra ett rättvist ersättningsystem som 

med fördel automatiskt reglerar ersättningsnivåerna med Omsorgsprisindex som 

vägledande.  

För UP är kvalité, konkurrens och ekonomisk hållbarhet vägledande när vi fattar 

beslut om hur vi anser att till exempel äldreomsorgen ska skötas. UPs övertygelse 
är att flera möjliga huvudmän kopplat till särskilt boende skapar bäst 

förutsättningar för kvalité och ekonomisk hållbarhet.  Eftersom det är kommunen 

som är ansvarig i förhållande till lagstiftningen att säkra dessa boendeplatser för 
behövande anser vi samtidigt att en lägsta andelsnivå av kommunal verksamhet 
ska fastställas. 

Ehsan Nasari (C) anmäler följande särskilda yttrande: 
För att kunna stärka elevresultaten, och på så sätt även skapa förutsättningar 
för en ännu mer positiv samhällsutveckling, måste vi satsa på skolan. I den 

senaste mätningen hamnade Uppsala på plats 151 i riket, av 290.  

14% av våra barn i grundskolan har inte tillräckliga kunskaper när de går ur 

nian, och vi har 1300 barn som varken arbetar eller studerar. Då måste vi satsa 

på skolan, och det är något som vi har gjort i Centerpartiet budget. Skolan hade 
fått 128 miljoner mer under 2024 med vår budget, i jämförelse med S, V, MP och 
även Liberalernas budget.  I äldrenämnden har reserverade sig Centerpartiet 
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mot förslaget att höja ersättningen till särskilda boenden för äldre enligt LOV 
med enbart 1,9%. Det rimmar illa med Äldrenämndens uppräkning från 
kommunfullmäktige ligger på 6,4%! 

Fristående utförare har ökade kostnader för personaler och lokaler på runt 4%, 

och en lägre ersättning med samma höga krav innebär till slut en omöjlig 

ekvation. Särskilt sett till att kommunen för 5-6 år sedan sänkte ersättningen 

med cirka 10%. 

I äldrenämnden ville vi att ersättningen till fristående utförare skulle ligga i 
paritet med ersättningen i egen regi. Vi fick en redogörelse som visade att egen-
regiboendena ligger betydligt högre i kostnad, totalt sett. Visserligen kunde 

sägas att i Uppsala stad är ersättningen någorlunda likartad (strax under 2000 

kr per plats och dygn), men varierar en del utifrån vakansgrad. Dock har 
kommunens boende ett tillägg på 108 kr per plats/dygn för heltid som norm, 
något som fristående utförare inte erbjudits. För boendena på landsbygden 

ligger kostnaden betydligt högre, man skulle här behöva någon form av 
landsbygdstillägg. 

Kommunens egenregi har ett överskott på nästan 100 platser, platser som 
kommunen varje dygn betalar för. Kostnaden ligger på uppåt 50 miljoner 
kronor per år, något som det socialdemokratiskt ledda styret inte åtgärdat 

sedan situationen uppkom för flera år sedan. 

Det framhålls att idéburna utförare är kritiska till LOV-systemet, vilket inte 
stämmer. Kritiken gäller den låga ersättningen som innebär att flera av 

verksamheterna måste använda av det egna kapitalet för att få ekonomin att 
gå ihop. En ohållbar situation för framtiden, om vi vill bibehålla nuvarande 

kvalitetskrav. Samtidigt kan vissa av dessa kvalitetskrav behöva ses över då det 
från vårdföretagarna framhålls det orimliga i att kräva full bemanning på en 

demensavdelning även om bara en plats är belagd. 

Vi anser att både externa och kommunala boenden ska ersättas enligt samma 

system, och att förslagsvis omsorgsprisindex ska vara norm för uppräkningen 

till alla. Därför föreslog vi antingen en uppräkning på 4%, eller enligt 
omsorgsprisindex. 

Jennie Claesson (L) anmäler följande särskilda yttrande:  
Tack vare Liberalerna får Uppsalas skolor behålla 400 miljoner kronor för perioden 
2024– 2026. Det är en bra början men det räcker inte. I Liberalernas budget ökar vi 

grundbeloppet, stärker elevhälsan, satsar på fler lärare och personal i förskola och 
grundskola samtidigt som vi inför ett kvalitativt studiestöd under terminerna för de 

elever som riskerar att inte klara målen. Tillräckliga resurser och en långsiktigt 
hållbar arbetsmiljö är något vi aldrig kommer att sluta kämpa för. Liberalerna 

kommer alltid att sätta skolan först. 
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Therez Almerfors anmäler följande särskilda yttrande: 
Vi fick handlingarna väldigt sent, delvis ett resultat av att 
Utbildningsnämnden hade sammanträde kvällen innan KS. Vi hade dock 
kunnat se grundhandlingen, och även fått del av LOV-ärendet. Samtidigt är 
det positivt att nu ersättningarna för pedagogisk verksamhet åter lyfts till 
fullmäktige, något man avbröt förra året av okänd anledning. 

I äldrenämnden har våra partier reserverat sig mot förslaget att höja 
ersättningen till särskilda boenden för äldre enligt LOV med enbart 1,9%. 
Det rimmar illa med äldrenämndens uppräkning från kommunfullmäktige 
ligger på 6,4%. 

Fristående utförare har ökade kostnader för personaler och lokaler på runt 
4%, och en lägre ersättning med samma höga krav innebär till slut en 
omöjlig ekvation. Särskilt sett till att kommunen för 5-6 år sedan sänkte 
ersättningen med cirka 10%. 

I äldrenämnden ville vi att ersättningen till fristående utförare skulle ligga i 
paritet med ersättningen i egen regi. Vi fick en redogörelse som visade att 
egen-regiboendena ligger betydligt högre i kostnad, totalt sett. Visserligen 
kunde sägas att i Uppsala stad är ersättningen någorlunda likartad (strax 
under 2000 kr per plats och dygn), men varierar en del utifrån vakansgrad. 
Dock har kommunens boende ett tillägg på 108 kr per plats/dygn för heltid 
som norm, något som fristående utförare inte erbjudits. För boendena på 
landsbygden ligger kostnaden betydligt högre, man skulle här behöva 
någon form av landsbygdstillägg. 

Kommunens egenregi har ett överskott på nästan 100 platser, platser som 
kommunen varje dygn betalar för. Kostnaden ligger på uppåt 50 miljoner 
kronor per år, något som det socialdemokratiskt ledda styret inte åtgärdat 
sedan situationen uppkom för flera år sedan. 

Det framhålls att idéburna utförare är kritiska till LOV-systemet, vilket inte 
stämmer. Kritiken gäller den låga ersättningen som innebär att flera av 
verksamheterna måste använda av det egna kapitalet för att få ekonomin 
att gå ihop. En ohållbar situation för framtiden, om vi vill bibehålla 
nuvarande kvalitetskrav. Samtidigt kan vissa av dessa kvalitetskrav behöva 
ses över då det från vårdföretagarna framhålls det orimliga i att kräva full 
bemanning på en demensavdelning även om bara en plats är belagd. 

Vi anser att både externa och kommunala boenden ska ersättas enligt 
samma system, och att förslagsvis omsorgsprisindex ska vara norm för 
uppräkningen till alla. Därför föreslog vi antingen en uppräkning på 4%, 
eller enligt omsorgsprisindex. 
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§ 225  

Svar på motion om riktlinje för att värna 
Uppsalas jordbruksmark från Jonas Petersson 
(C) 

KSN-2022-00674 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att Uppsala kommun tar fram en riktlinje för värnande av jordbruksmark i 
enlighet med motionens intention, som kan utgöra underlag för kommunens 

översiktsplanering och beaktas i kommunens detaljplanering. 

Sammanfattning 

Jonas Petersson (C) föreslår i en motion väckt 28 februari 2022 att Uppsala kommun tar 

fram en riktlinje för värnande av jordbruksmark i enlighet med motionens intention, 
som kan utgöra underlag för kommunens översiktsplanering och beaktas i 

kommunens detaljplanering. 

Beslutsunderlag 

• Protokoll från kommunstyrelsen 22 november 2023 § 242 

• Arbetsutskottets förslag 13 november 2023 § 251 

• Tjänsteskrivelse daterad 10 oktober 2023 

• Bilaga 1, Motion om riktlinje för att värna Uppsalas jordbruksmark från Jonas 
Petersson (C) 

Yrkanden 

Jonas Petersson (C), Therez Almerfors (M), Christian Hermansson (KD), Anders A 
Aronsson (L), Sussie Åhlander (L), Mattias Jansson (M), Lisen Burmeister (SD), Ehsan 

Nasari (C), Ylva Stadell (S) och Klara Ellström (MP) yrkar bifall till motionen.  

Ajournering 

Sammanträdet ajourneras klockan 20.39-21.00. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag att besvara motionen mot Jonas 
Peterssons (C) med fleras yrkande att bifalla motionen och finner att 
kommunfullmäktige bifaller motionen.  

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) anmäler följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet är mycket glada över att Jonas Peterssons (C) motion om riktlinje för 

att värna Uppsalas jordbruksmark bifölls i kommunfullmäktige. Nästan 2 år efter 
att den först skickades in är den fortfarande lika aktuell. Det allvarstider vi befinner 

oss i med krig i vårt närområde ställer stora krav på en god beredskap och detta 
gäller inte minst livsmedelsförsörjningen. Uppsalas jordbruksmark är bland 

landets bördigaste och en viktig resurs att ta vara på. Uppsala kommun har tyvärr 
en lång historia av att exploatera jordbruksmark. Vi är i dag sämst i Sverige när det 

kommer till att bevara den. Därför är det särskilt angeläget att en riktlinje för att 

värna jordbruksmark nu antas. Dels ur ett beredskapsperspektiv, men också för att 
säkra öppna landskap och den biologiska mångfald som de medför. Att 

fullmäktiges partier delar denna syn bådar gott för framtiden. Vi ser nu fram emot 
att jobba gemensamt för att bevara och utveckla Uppsala som jordbrukskommun. 
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§ 226  

Svar på motion om rätt till förskola oavsett 
vårdnadshavares sysselsättningsgrad från 
Lovisa Johansson med flera (FI) 

KSN-2022-02386 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Josef Safady Åslund (FI), Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) föreslår i en 

motion väckt 29 augusti 2022 att Uppsala kommun, i den mån det är förenligt med 8 
kap. 4-5 §§ Skollag (2010:800), frångår principen att omsorgstid i förskola utgår från 

vårdnadshavares sysselsättningsgrad och istället erbjuder alla barn samma möjlighet 
till full förskolegång. 

Beslutsunderlag 

• Protokoll från kommunstyrelsen 22 november 2023 § 243 

• Arbetsutskottets förslag 13 november 2023 § 252 

• Tjänsteskrivelse daterad 3 november 2023 

• Bilaga 1, Motion om rätt till förskola oavsett vårdnadshavares 
sysselsättningsgrad från Josef Safady Åslund (FI), Lovisa Johansson (FI) och 
Stina Jansson (FI) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 19 oktober 2023 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att 

avslå motionen.  
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§ 227  

Svar på motion om utegym i Jälla från Stina 
Jansson (FI) 

KSN-2022-02387 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Stina Jansson (FI) föreslår i en motion väckt 29 augusti 2022 att införa ett utegym nära 

Uppsala Yrkesgymnasium Jälla och motionsspåren i Storskogen. 

Beslutsunderlag 

• Protokoll från kommunstyrelsen 22 november 2023 § 244 

• Arbetsutskottets förslag 13 november 2023 § 253 

• Tjänsteskrivelse daterad 3 november 2023 

• Bilaga 1, Motion om utegym i Jälla från Stina Jansson (FI) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 18 oktober 
2023 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att 
avslå motionen.  
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§ 228  

Svar på motion om aktiviteter för unga hbtqia-
personer på landsbygden från Lovisa 
Johansson (FI) 

KSN-2022-02692 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson (FI) föreslår i en motion väckt 19 september 2022 att Uppsala 

kommun arrangerar aktiviteter för HBTQIA-unga i form av möten, utbildningar, och 
kulturevent på Uppsalas landsbygder. 

Beslutsunderlag 

• Protokoll från kommunstyrelsen 22 november 2023 § 245 

• Arbetsutskottets förslag 13 november 2023 § 254 

• Tjänsteskrivelse daterad 5 oktober 2023 

• Bilaga, Motion om aktiviteter för unga HBTQIA-personer på landsbygden från 

Lovisa Johansson (FI) 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att 
besvara motionen. 
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§ 229  

Svar på motion om bilfri Dragarbrunnsgatan 
2.0 från Lovisa Johansson och Stina Jansson 
(FI) 

KSN-2022-02693 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) föreslår i en motion väckt 19 september 

2022 att i planen för Dragarbrunnsgatan 2.0 göra gatan till en zon fri från privatbilism, 
samt att utreda hur varutransporter kan förläggas till en viss tidsperiod på den nya gå- 

och cykelgatan.  

Beslutsunderlag 

• Protokoll från kommunstyrelsen 22 november 2023 § 246 

• Arbetsutskottets förslag 13 november 2023 § 255 

• Tjänsteskrivelse daterad 3 oktober 2023 

• Bilaga 1, Motion om bilfri Dragarbrunnsgatan 2.0 från Lovisa Johansson och 

Stina Jansson (FI) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 27 september 
2023 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att 
avslå motionen. 
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§ 230  

Svar på motion om fler utemiljöer med 
solskydd vid förskolor, skolor och fritidshem 
från Lovisa Johansson och Stina Jansson (FI) 

KSN-2022-02694 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) föreslår i en motion väckt 19 september 

2022 att kommunen ska utreda och säkerställa att varje förskola, skola och fritidshem 
har tillgång till solskydd i form av exempelvis grönska eller solsegel. 

Beslutsunderlag 

• Protokoll från kommunstyrelsen 22 november 2023 § 247 

• Arbetsutskottets förslag 13 november 2023 § 256 

• Tjänsteskrivelse daterad 10 oktober 2023 

• Bilaga, Motion om fler utemiljöer med solskydd vid förskolor, skolor och 

fritidshem från Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att 
besvara motionen. 
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§ 231  

Svar på motion om invånarbudget från Lovisa 
Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) 

KSN-2022-02697 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) har föreslagit i en motion väckt 19 

september 2022 att Uppsala kommun startar en försöksverksamhet med 

invånarbudget. Med pågående och kommande projekt med medborgarbudget i åtanke 
är bedömningen att Uppsala kommun redan idag arbetar i linje med förslagen i 

motionen.   

Beslutsunderlag 

• Protokoll från kommunstyrelsen 22 november 2023 § 248 

• Arbetsutskottets förslag 13 november 2023 § 257 

• Tjänsteskrivelse daterad 25 oktober 2023 

• Bilaga, Motion om invånarbudget från Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson 

(FI) 

Yrkanden 

Stefan Hanna (UP) och Ulrik Wärnsberg (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att 

besvara motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att 

besvara motionen. 
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Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
UP tycker det är viktigt att stärka närdemokratin. Möjligheten att nu starta ett 
stadsdels- och bygderåd är vi övertygade om kraftigt kommer att förbättra vår 

lokala demokrati. Det kommer att tillföra både ett stort demokratiskt värde men 

också ett betydande kvalitetsförbättrande värde när kommunen bland annat 
utvecklas genom olika byggprojekt. Redan idag tillämpas en mycket liten 
möjlighet till invånarbudget inom kommunen. Ambitionen är att i framtiden växla 

upp invånarbudgetar kopplade till stadsdels- och bygderåd.   
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§ 232  

Svar på motion om solskydd vid kommunens 
badstränder 

KSN-2022-02702 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Stina Jansson (FI) och Lovisa Johansson (FI) föreslår i en motion väckt 19 september 

2022 att Uppsala kommun 

 

• inför stationer med solskydd vid kommunens badstränder, 

• inför möjligheten att låna parasoll vid kommunens badstränder, samt  

• under sommarmånaderna bedriver informationskampanjer för att uppmuntra 
till användande av solskydd. 

Beslutsunderlag 

• Protokoll från kommunstyrelsen 22 november 2023 § 249 

• Arbetsutskottets förslag 13 november 2023 § 258 

• Tjänsteskrivelse daterad 3 oktober 2023 

• Bilaga 1, Motion om solskydd vid kommunens badstränder från Stina Jansson 

(FI) och Lovisa Johansson (FI) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 27 september 
2023 

Yrkande 

Rafael Waters (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att avslå motionen.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att 
avslå motionen.  
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§ 233  

Svar på motion om trygghetsfunktion från 
Therez Almerfors (M) och Sofia Andersson (M) 

KSN-2023-00719 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Therez Almerfors (M) och Sofia Andersson (M) föreslår i en motion väckt 27 februari 

2023  

• att Uppsala kommun inrättar en funktion dit uppsalaborna enkelt kan anmäla 
otrygga inslag i det offentliga rummet samt, 

• att uppdra till KLK att återkomma med förslag på utformning av en sådan 

funktion samt hur inrapporterande person får återkoppling på sin inskickade 
information. 

Beslutsunderlag 

• Protokoll från kommunstyrelsen 22 november 2023 § 250 

• Arbetsutskottets förslag 13 november 2023 § 259 

• Tjänsteskrivelse daterad 3 november 2023 

• Bilaga, Motion om trygghetsfunktion från Therez Almerfors och Sofia 
Andersson (M) 

Yrkanden 

Lina Hamberg (UP) och Erik Pelling (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att 

besvara motionen. 

Sofia Andersson (M), David Perez (SD), Evelina Solem (KD) och Therez Almerfors (M) 
yrkar bifall till motionen. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag att besvara motionen mot Sofia 
Anderssons (M) med fleras yrkande att bifalla till motionen.  

Omröstning begärs och genomförs. 

Kommunfullmäktige bifaller följande omröstningsproposition: 

Rösta JA för att besvara motionen, rösta NEJ för att bifalla motionen. 

Med 41 ja-röster mot 36 nej-röster och 4 ledamöter som avstår från att rösta finner 

ordföranden att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att besvara 
motionen.  

Omröstningsdetaljer 

Ja-röst avger: 
Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Mattias Kristenson (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), 

Ylva Stadell (S), Ulrik Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Kia Solid (S), Klas-Herman 

Lundgren (S), Elnaz Alizadeh (S)z, Carl Lindberg (S), Hilde Klasson (S), Rafael Waters (S), 

Maria Patel (S), Tobias Lundblad (S), Agneta Gille (S), Hannes Nelander (S), Loa Mothata 
(S), Peder Granath (S), Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin 

Lundström (V), Lalla Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), Artemis Lumarker (V), Anna 
Johansson Dahl (V), Anette Fischer (V), Monica Lindgren Petersson (V), Linda Eskilsson 

(MP), Erik Wahlström (MP), Helena Nordström Källström (MP), Klara Ellström (MP), 

Stefan Hanna (UP), Lina Hamberg (UP), Dima Sarsour (S), Petri Lähteenmäki (S), 

Monica Östman (S), Erik Dagnesjö (S), Karin Karelius (V), Carl Åborg (V) och Saga 
Karlsson (MP). 

Nej-röst avger: 

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Cecilia Forss (M), 
Christopher Lagerqvist (M), Linn Akre Fall (M), Robin Kronvall (M), Magnus Åkerman (M), 

Mårten Blix (M), Mats Gyllander (M), David Perez (SD), Lisen Burmeister (SD), Anders 

Sehlin (SD), Alexander von Uckermann (SD), Mike Tutsch (SD), Ehsan Nasari (C), Nora 
Karlsson (C), Jonas Petersson (C), Olle Romlin (C), Mattias Johansson (C), Mats Åhlund 
(C), Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), Evelina Solem (KD), Christian Hermanson 

(KD), Magnus Wikberg (KD), Madeleine Andersson (M), Mathias Kullberg (M), Mattias 
Jansson (M), Lars Harlin (M), Wouter Voortman (SD), Dominicus Bäckström (SD), 

Jasmine Bengtsar (SD), Karin Thalén Ottersgård (C), Peter Nordgren (L) och Eva Moberg 
(KD).  

Avstår gör: 

Jennie Claesson (L), Sussie Åhlander (L), Anders Wallin (L) och Anders A Aronsson (L). 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 234  

Svar på motion om utvecklingsmöjligheter för 
alla lärare från Christopher Lagerqvist (M) 

KSN-2023-00720 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Christopher Lagerqvist (M) föreslår i en motion väckt 27 februari 2023 

• att ge utbildningsförvaltningen i uppdrag att utreda hur den i motionen 

beskrivna karriärmodell ska kunna finansieras, exempelvis inom ramen för 
lärarlönelyftet, och införas 2023–2024 i Uppsalas skolor, samt 

• att ge utbildningsförvaltningen i uppdrag att bistå såväl kommunala som 

fristående skolor med att införa respektive delta i nämnda karriärmodell. 

Beslutsunderlag 

• Protokoll från kommunstyrelsen 22 november 2023 § 251 

• Arbetsutskottets förslag 13 november 2023 § 260 

• Tjänsteskrivelse daterad 3 november 2023 

• Bilaga 1, Motion om utvecklingsmöjligheter för alla lärare från Christopher 
Lagerqvist (M) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 8 juni 2023 

Yrkanden 

Stefan Hanna (UP), Eva Christiernin (S) och Erik Wahlström (MP) yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag att besvara motionen.  

Christopher Lagerqvist (M), Alexander von Uckermann (SD), Magnus Wikberg (KD) och 

Olle Romlin (C) yrkar bifall till motionen.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag att besvara motionen mot Christopher 
Lagerqvists (M) med flera yrkande att bifalla motionen.  

Omröstning begärs och genomförs. 

Kommunfullmäktige bifaller följande omröstningsproposition: 

Rösta JA för att besvara motionen, rösta NEJ för att bifalla motionen. 

Med 41 ja-röster mot 40 nej-röster finner ordföranden att kommunfullmäktige bifaller 

kommunstyrelsens förslag att besvara motionen.  

Omröstningsdetaljer 

Ja-röst avger: 

Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Mattias Kristenson (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), 
Ylva Stadell (S), Ulrik Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Kia Solid (S), Klas-Herman 

Lundgren (S), Elnaz Alizadeh (S), Carl Lindberg (S), Rafael Waters (S), Maria Patel (S), 

Tobias Lundblad (S), Agneta Gille (S), Hannes Nelander (S), Loa Mothata (S), Peder 

Granath (S), Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), 
Lalla Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), Artemis Lumarker (V), Anna Johansson Dahl (V), 

Anette Fischer (V), Monica Lindgren Petersson (V), Linda Eskilsson (MP), Erik Wahlström 
(MP), Helena Nordström Källström (MP), Klara Ellström (MP), Stefan Hanna (UP), Lina 

Hamberg (UP), Dima Sarsour (S), Petri Lähteenmäki (S), Monica Östman (S), Erik 

Dagnesjö (S), Kijan Karimi (S), Karin Karelius (V), Carl Åborg (V) och Saga Karlsson (MP). 

Nej-röst avger: 

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Christopher Lagerqvist 
(M), Linn Akre Fall (M), Robin Kronvall (M), Magnus Åkerman (M), Mårten Blix (M), Mats 

Gyllander (M), David Perez (SD), Lisen Burmeister (SD), Anders Sehlin (SD), Alexander 
von Uckermann (SD), Mike Tutsch (SD), Ehsan Nasari (C), Nora Karlsson (C), Jonas 

Petersson (C), Olle Romlin (C), Mattias Johansson (C), Mats Åhlund (C), Jonas Segersam 

(KD), Leif Boström (KD), Evelina Solem (KD), Eva Moberg (KD), Christian Hermanson 
(KD), Magnus Wikberg (KD), Jennie Claesson (L), Sussie Åhlander (L), Anders Wallin (L), 
Anders A Aronsson (L), Madeleine Andersson (M), Mathias Kullberg (M), Mattias Jansson 

(M), Lars Harlin (M), Wouter Voortman (SD), Dominicus Bäckström (SD), Jasmine 
Bengtsar (SD), Karin Thalén Ottersgård (C), Peter Nordgren (L) och Cecilia Forss (M). 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Närvarande ledamöter (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och 
med följande motivering: 

Sverigedemokraterna har länge arbetat för att stärka lärarnas karriärvägar. Både 

för att höja yrkets attraktivitet, auktoritet, utvecklande förutsättningar och för att 
stärka elevresultaten. Det är även viktigt att säkerställa kompetensförsörjningen 
mellan medarbetare under generationsväxlingar, något som goda 

karriärsmodeller kan bidra till. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
Det är viktigt att fortsätta att skapa specialistkarriärer för våra lärare. Lärarna är 

skolans viktigaste resurser. Fler utbildade lärare i våra skolor är självklart positivt 

för att skolans mål ska kunna uppnås om att varje elev bättre ska kunna nå sin 

fulla potential. Nu är tider som kräver tydliga prioriteringar. Även om 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, värnar skolan mest av kommunens alla 

viktiga uppdrag måste i dessa tider prioriteringar göras. Nu är den viktigaste 

prioriteringen för UP att förbättra arbetsmiljön för alla elever och lärare. Det är helt 

avgörande för att skolresultaten ska öka, läraryrket åter ska få hög status och för 
att skolan ska bli en tryggare arbetsplats för elever och lärare. UP prioriterar 

trygghet och att elever med särskilda behov måste få bättre tillgång till 

resursskolor och skolpersonal med specialistkunskaper som stöttar dessa elever. 

Dagens skola har misslyckats med att på ett bra sätt stötta elever med särskilda 
behov. Det har i sig bidragit till otrygghet och att alla elevers bildning blir lidande 
av skolans kvalitetsbrister. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 235  

Svar på motion om att avbryta samarbeten 
med TRIS från Kent Kumpula (SD) 

KSN-2023-01386 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 236  

Svar på motion om bostadskontrakt till 
personer utsatta för våld i nära relation från 
Sofia Andersson (M) 

KSN-2023-01652 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 237  

Val till Uppsala kommun exploatering AB 

KSN-2022-03285 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 238  

Val till Uppsala stadsnodsutveckling Södra AB 

KSN-2022-03285 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 239  

Interpellation om Fyrisskolans framtid från 
Olle Romlin (C) 

KSN-2023-03226 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 240  

Interpellation om Hospitalets framtid från 
David Perez (SD) 

KSN-2023-03227 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 241  

Interpellation om Uppdragsavtalet på 
Fyrishov från Ehsan Nasari (C) 

KSN-2023-03229 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 242  

Interpellation om vattnet i Fyrisån från David 
Perez (SD) 

KSN-2023-03230 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 243  

Interpellation om VA-verksamheten från 
Ehsan Nasari (C) 

KSN-2023-03231 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-12-11 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 244  

Interpellation om seniorrestauranger från 
Ehsan Nasari (C) 

KSN-2023-03228 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  

 

 


